

TERMS AND CONDITIONS الشروط والأحكام

Fixed Term Investment Deposit Account:

a) It is an account where the Depositor (Rabb Almal) authorizes the Bank(Mudharib) to invest the deposit according to the unrestricted Mudharaba agreement under the principles of Islamic Shari'a.

b) Funds of the unrestricted Fixed Deposits shall be invested according to unrestricted Mudharaba basis in the joint investing pool between the depositors and the shareholders. The Customer may not be allowed to withdraw the deposit during the agreed investment period. The net profits from the joint investment pool shall be distributed between the depositors and shareholders according to their respective share in investment. The Bank as Mudharib shall be entitled to a percentage of Mudharaba of the realized net profit. As agreed, Mudharib shall bear any loss attributable to negligence or violation of Mudharaba terms. If required to change these percentages, the management of the Bank will announce this change.

c) Profit on the Deposits shall be due on the maturity date, and to be credited to the Customer's account on the date of the profits distribution.

d) Profit on Deposits where their maturity date is during the month shall be calculated on the basis of last working day results and on the basis of exoneration and reconciliation between the Bank and Customer.

e) If the Deposit is for a fixed period and the Customer wishes to withdraw thereof. This is to be achieved by the exoneration process as offered by the Bank in consideration for the said accepted by the Customer. The Agreement to be reached by the two parties may be in the same deposited amount, less or more or with full profit or part thereof.

f) The Customer shall be considered agreeing on the renewal of the deposit automatically on maturity, unless they instructed otherwise before the expiry of the investment by 4 working days.

The customer agrees and confirm that in case he withdraws his deposit, then the Mudaraba contract will terminated. Masraf Al-Rayan shall then have the full right to claim and/ or deduct all the profits that have been distributed in whole or in part from the deposit in question based on the whole period of the deposit. The remaining deposit amount will then be transferred to the current or the saving account as per the customer's request.

حساب الوديعة الاستثمارية محددة الأجل:

(أ) هو حساب يفوض فيه المودع (رب المال) البنك (المضارب) باستثمار الوديعة على أساس عقد المضاربة الشرعية المطلقة.

(ب) يتم استثمار أموال الودائع المطلقة على أساس المضاربة المطلقة في الوعاء الاستثماري المشترك بين المودعين والمساهمين، ولا يسمح للعميل بسحب الوديعة خلال فترة الاستثمار المتفق عليها، وتوزيع الأرباح الصافية للوعاء الاستثماري بين المساهمين والمودعين بنسبة الأموال المستثمرة لكل منهم ويستحق البنك نسبة مضاربة من صافي الربح المحقق بصفته مضارباً، كما أنه ومن المتفق عليه بأن المضارب يتحمل أية خسارة في حالة التعدي أو التقصير أو مخالفة شروط المضاربة الشرعية إذا اقتضت المصلحة تغيير هذه النسب فعلى إدارة البنك أن تعلن عن هذا التغيير.

(ج) الأرباح المحتملة للودائع تدفع لحسابات العملاء بتاريخ توزيع الربح للفترة.

(د) يحسب الربح على الودائع التي تقع تواريخ استحقاقها خلال الشهر على أساس نتائج آخر يوم عمل، وعلى أساس المباشرة والتصالح بين البنك والعميل.

(هـ) إذا كانت الوديعة محددة المدة وأراد العميل الانسحاب منها، فإن هذا يتم على أساس التخارج بما يعرضه البنك من مقابل عن الحصة وما يقبل به العميل، فقد يكون بنفس مبلغ الوديعة أو بأقل أو بأكثر أو بكامل الربح أو بجزء منه حسب تقدير البنك ورضا الطرف الآخر.

(و) يعتبر صاحب الوديعة موافقاً تلقائياً على تجديد الوديعة عند استحقاقها ما لم تصدر تعليمات منه/ منها/ منهم قبل أربعة أيام عمل من تاريخ انتهاء فترة الاستثمار.

يوافق العميل ويقر بأنه في حالة كسره للوديعة فإنه يكون قد أدخل بعقد المضاربة ويكون لمصرف الريان كامل الحق في استرداد و/ أو خصم ما تم توزيعه من أرباح بشكل كلي أو جزئي على أساس كامل فترة الوديعة، ويتم تحويل مبلغ الوديعة لحساب العميل الجاري أو التوفير حسب طلبه.